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  LAHOLMS KOMMUN PROTOKOLL   

  Ungdomsforum Sal G235, Veingeskolan 

  Dnr KS 2023–22/170 
  

  PROTOKOLL UNGDOMSFORUM 
 
Plats och tid  Sal G235, Veingeskolan 231110, 10.00-12.00 

  
Ungdomar Ebba Hellstrand, Lagaholmsskolan 

Olivia Lämpegård, Lagaholmsskolan 

Inez Emilsson, Lagaholmsskolan 

Jojo Alkour, Lagaholmsskolan 

 

Gustav Appelgren, Våxtorpsskolan 

Hilda Einarsson, Våxtorpsskolan 

Isabella Grufman, Våxtorpsskolan 

 

Jerry Nagy, Veingeskolan 

Alvar Jardelid, Veingeskolan 

Laban Skog, Veingeskolan 

Mohammed Alsheika, Veingeskolan 

 

Erica Larsson, Osbecksgymnasiet 

Filip Arvidsson, Osbecksgymnasiet 

Josefin Gustafsson, Osbecksgymnasiet 

Nicolas Scheil, Osbecksgymnasiet 

 

Politiker Thor Gunnar Bjelland, ordförande samhällsbyggnadsnämnden  

Kjell Henriksson, förste vice ordförande kommunstyrelsen 

Anita Fast, socialnämndens ordförande 

Gudrun Pettersson, kultur- och utvecklingsnämndens ordförande 

      
Övriga deltagande Mats Altemyr, fritidschef 

   

  Felicia Campbell, Ungilaholm 

Patrik Johnsen Ahmliden, Ungilaholm  

Annika Kharraziha, kulturchef 

Andreas Meimermondt, samhällsbyggnadschef 

Richard Mortenlind, utbildningschef 

Mikaela Tärnås, lärare Lagaholmsskolan 

Viktoria, praktikant 

Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
Ordförande  __________________________________ 

 Gustav Appelgren, mötesordförande 

 
Sekreterare  

 __________________________________ 
 Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
 
Justerande __________________________________ 
 Olivia Lämpegård, Lagaholmsskolan



 

 

 
 

1. Mötet öppnas, presentationsrunda 

Thor Gunnar (TG) öppnar mötet och hälsar alla välkomna till Veingeskolan. Alla på mötet 
presenterar sig.  
 

2. Val av mötesordförande, justerare + time keeper 
Gustav väljs till mötesordförande, Olivia väljs till justerare och Laban väljs till time-keeper. 

  

3. Godkännande av dagordning 
Mötet godkänner dagordningen.  

 

4. Genomgång av föregående protokoll 
Sofia går igenom föregående protokoll och mötet lägger det till handlingarna.  

 

5. Barn- och ungdomsnämndens besparingar 
Richard Mortenlind, utbildningschef presenterar sig och delar ut information om hur det ser 
ut med besparingar inom skolans värld. Efter årsskiftet bildas en utbildningsnämnd, som 
kommer att få ansvar för all utbildning i kommunen.  
 
Färre barn i förskolan vilket betyder mindre pengar, eftersom man har skolpeng, en summa 
för varje barn. Något fler elever i grundskolan, men kostnaden är ändå högre än vad man 
får in så därför måste en del förskolor och grundskolor minska sina kostnader och minska 
personalantalet. Det arbetet pågår just nu. Barn- och ungdomsnämnden går med ett stort 
minus.  
 
Utöver detta ska BUN spara 10 miljoner. Totala budgeten är ca 600 miljoner därför blir 
summan de ska spara ganska stor.  
 
Richard presenterar hur de ska spara dessa 10 miljoner: 

• 1,35 miljoner ska sparas på minskade centrala anslag för arbetsmiljöinsatser, 
utbildning och representation.  

• Effektivisering och kostnadsminskning inom centrala verksamheter, ledning och 
administration, 2,2 miljoner 

• Avveckling av nattis, 3,45 miljoner 

• Minskad skolpeng till förskolor och grundskolor internt och externt, 3 miljoner 
 
Det kan komma mer i besparingar, men det får vi se när kommunfullmäktige fattar beslut 
om budgeten i december.  
 
Andreas Meimermondt, förvaltningschef för samhällsplanering-, kultur och folkhälsa, 
berättar hur det ser ut inom gymnasieskolan, de ska spara 3,75 miljoner. Men eftersom de 
har många olika verksamheter kan de flytta runt pengar, vilket innebär att 
Osbecksgymnasiet kommer ha lite mer pengar nästa år. Men det var färre elever som 
sökte Osbeck i höstas än tidigare. Vanligtvis är det 50 procent som söker Osbeck, men i 
höstas var det bara 40 procent. Det betyder att Osbeck har lite mindre pengar eftersom 
även de får skolpeng. De kommer eventuellt spara på studie- och yrkesvägledare, de som 
arbetar mot allmänheten.  
 
Se bilaga för mer info.  
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6. Aktuella ungdomsfrågor 
 

• Information från elevråden 
 
- Våxtorpsskolan 
De har inte haft något elevrådsmöte sen senaste gången. 
 

- Veingeskolan 
Jerry berättar att de haft elevrådsordförande, och de har startat en namninsamling för 
att behålla skolkaféet. Nästan alla elever ha skrivit på och kafét är viktigt för eleverna, 
det skapar trygghet, det finns alltid en vuxen att prata med. Malin som jobbar i 
skolkaféet och hon är viktig för eleverna. De tänker lämna namninsamlingen till rektor 
Peter.  
 

- Lagaholmsskolan 
De pratade mycket om duschdraperier eller bås, och de ska skriva en skrivelse om det.  
Klasserna tar inte upp så mycket – de testar att ha idélåda.  
 

- Osbecksgymnasiet 
De har inte haft stormöte sen förra ungdomsforum.  
 
De har haft FN-veckan, där de hänger upp flaggor, som är väldigt fint och uppskattat. 
Under tisdagen fick man klä ut sig till något som representerar den man är. De 
avslutade veckan med en quiz.  
 
De har fått kodlås till skåpen.  
 
Öppet hus i morgon! 
 
Nobeldagen kommer snart också.  
 
Osbeck har rankats som fjärde bästa i Halland.  
 
De ska ha föreläsningar för eleverna, Simon Häggström, en polis som arbetet med 
prostitution. Treorna ska på kunskaps och framtidsmässan.  
 
Ytterligare en föreläsning med Attila Yoldas om mänskliga rättigheter.   
 
Richard fyller i att man har låg betygsinflation, och lärarna gör rätt bedömning av 
elevernas prestationer.  

 

• Övriga evenemang + info från Ungilaholm 
Jerry berättar om LAN:et som var på höstlovet, ca 45 deltog. Det var väldigt lyckat. 
Även mycket folk på fiskeresan.  
 
Nu håller de på att planera inför jullovet, och de tar gärna emot förslag.  
 
Ni hittar all information på Instagram på ungilaholm. 
 
Mats kompletterar med att de kommer att arbeta lite annorlunda än tidigare är att 
förflytta sig lite mer runt i kommunen. Ett av de områden de planerar vara mer i är i 
Knäred.  
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Erasmus+ och ungdomsutbyten kommer även Ungilaholm att arbeta mer med.  

 

• Besparingar i kommunen 
Sofia berättar att tjänsten som barn- och ungdomsstrateg försvinner 1 januari 2024.  
Ungdomsforum kommer att skötas av Ungilaholm och er kontaktperson blir Daniel 
Liljedahl, fritidsledare. Ungilaholm kommer även att ansvara för elevrådsutbildningarna 
och idépengarna för unga.  
 
Sofia kommer att arbeta som strateg för inkludering och fortsätta arbeta med 
ungdomskonferensen, demokratiprocessen (200 000 kr) och LUPP-enkäten som görs 
vart tredje år, och kommer även att ansvara för att utvärdera och följa upp arbetet kring 
barn- och ungas inflytande.    
 

7. Ungdomars frågor till politiken 
Erica undrar hur ni har tänkt när tjänsten som barn- och ungdomsstrateg försvinner, vem  
ska arbeta med alla delar som gjorts i den tjänsten? Thor Gunnar svarar att han inte riktigt 
vet hur man har tänkt. Vi måste spara pengar, politikerna säger bara att vi ska spara 
pengar men inte hur. Det är förvaltningscheferna som tar besluten om hur det ska sparas. 
 
Andreas fyller i att beslutet som tagits är att minska antalet strateger från fyra till tre. De 
som har funnits är social hållbarhetsstrateg, strateg för inkludering och segregation och för 
miljömässig hållbarhet. Erica kommenterar att man alltså har valt att nedprioritera just barn 
och ungdomsfrågor. Målet är inte att nedprioritera barn och ungdomsfrågorna. Det blir 
Ungilaholms uppdrag att driva Ungdomsforum vidare.  
 
Kan man säga att Ungilaholm får mer att göra, undrar Gudrun? Svaret är ja.  
 
Erica menar att Ungilaholm har ett jätteviktigt arbete och när de nu får Ungdomsforum, som  
är en jätteviktig verksamhet, hur ska det gå ihop? De kommer inte kunna lägga 100 procent  
på båda områdena.  
 
Richard svarar att det vi jobbar med nu är att hitta nya arbetssätt, och i slutändan kommer  
alla att få göra mer och vissa saker som gjorts innan kommer vi få sluta att arbeta med.  
 
Nicholas undrar om man planerar att höja skatten med 82 öre, då får man ju in mer pengar. 
Kjell svarar att det är samtidigt behov att spara mer pengar. Detta genererar 47 miljoner. Vi  
kommer även att få ca 17 miljoner från staten. I år gör vi ett underskott på 50 miljoner + att  
vi har fått ökade kostnader för våra pensioner.  
 
Thor Gunnar säger att hans parti inte ville höja skatten, men när man lägger en budget i 
november måste man lägga en budget i balans. Nästa möte, när vi ska ha en workshop, är  
väldigt viktigt. Engagemang är gratis, det kostar inget i budgeten, hur kan vi öka  
engagemanget.  

 

8. Politikernas frågor till ungdomsforum 
Thor Gunnar undrar hur ni vill att vi politiker blir mer synliga? Ett förslag är att besöka 
klasserna. Ta med er detta till nästa möte, till workshopen.  
 
Gustav säger att han gillar idén om att besöka företag.  
 
Andreas berättar om den nya nämnden, som ska heta kultur- och folkhälsonämnden. Alla 
är överens om att vi får bättre hälsa om vi joggar tre gånger i veckan, men folkhälsa är så 
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mycket mer än så. De kommer att komma tillbaka till Ungdomsforum i början av nästa år 
för att ta in era synpunkter kring vad folkhälsa är för er.  

 
9. Eventuella ansökningar om idépengar 

Inga inkomna, finns fortfarande ca 7 000 kr kvar för 2023.  
 
Idépengar för unga delas ut till ungdomar på högstadiet och gymnasiet som vill göra 
aktiviteter för andra unga på fritiden. Den är enkelt att söka, via en e-tjänst som kan hittar 
på www.laholm.se och ansökningarna diskuteras på Ungdomsforum innan beslut.   

 
10. Övriga frågor  

Förslag på teman för ungdomskonferensen: 
- ANDT 
- Kollektivtrafik 

 
Vill ni besöka fullmäktige, 28 november?  
Beslut: Sofia bokar in det 
 
 

11. Mötet avslutas 
Gustav avslutar mötet och tackar för bra diskussioner.  

 
 

  

http://www.laholm.se/
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Bilaga 


